
P R O T O K Ó Ł   Nr XXII/09  
 
z dwudziestej drugiej zwyczajnej sesji Rady Gminy Karniewo, odbytej w dniu                       
9 czerwca 2009 roku w lokalu Urzędu Gminy Karniewo, pod przewodnictwem 
radnego Grzegorza Wawrzonkowskiego - Przewodniczącego Rady Gminy.  
========================================================= 
Obrady rozpoczęto o godzinie 10 05 - zakończono o godz. 1135. 

Skład osobowy Rady Gminy  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . . . . . .  – 15   
Uczestniczyło w obradach, wg listy obecności . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  – 14 
Nieobecny radny Andrzej Chełchowski nieobecność swą usprawiedliwił.  
 

Spoza grona Rady w sesji  uczestniczyli: 
 
1. Pan Józef A. Stopa               - Wójt Gminy 
2. Pan Wiesław Ochtabiński  - Sekretarz Gminy  
3. Pani Marianna Michalska  - Skarbnik Gminy 
4. Pan Bogusław Sokalski - Radca Prawny 
5. Kierownicy referatów i pracownicy Urzędu Gminy  
6. Sołtysi z terenu gminy Karniewo, wg listy obecności, w liczbie . . . . .   -  33 
7. Przedstawiciele org. społecznych, zakładów pracy, w liczbie  . . . . . . .  -    4  
 

P R Z E B I E G     O B R A D :  
                                        

Ad.pkt.1. 
 
Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski otwierając 

obrady przywitał wszystkich przybyłych radnych, zaproszonych gości, 
pracowników Urzędu Gminy oraz  sołtysów.  Przywitał przybyłych 
mieszkańców Karniewa.         
          Na podstawie listy obecności stwierdził quorum radnych władne do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad.pkt.2. 
           

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski poprosił 
radnych o zgłaszanie wniosków i uwag do przedstawionego porządku obrad.  

Wójt poprosił o poszerzenie porządku obrad w punkcie 10 jako podpunkt  
a) podjęcie uchwały w sprawie zmiany zaciągnięcia poŜyczki długoterminowej.     
                      Pozostałe podpunkty przesuną się o jedną literkę dalej.      

Radni propozycję przyjęli jednogłośnie.  
 
Porządek dzienny obrad przyjęto w brzmieniu: 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z XXI zwyczajnej sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.  



5. Informacja Przewodniczących komisji rady o działalności komisji. 
6. INTERPELACJE  RADNYCH. 
7. Zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę. 

a) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę  na terenie Gminy Karniewo. 

8.  Zatwierdzenie „Planu odnowy miejscowości Karniewo”. 
     a) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia „ Planu odnowy miejscowości     
         Karniewo” 
9.  Określenie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z  mieszkańcami wsi. 
     a) podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzenia     
         konsultacji  z  mieszkańcami wsi. 
10. Podjęcie uchwał w sprawach: 
      a) zaciągnięcia poŜyczki długoterminowej, 
      b) udzielenia pomocy finansowej dla powiatu makowskiego, 
      c) zmiany uchwały budŜetowej na 2009 rok, 
      d) ustalenia wysokości wynagrodzenia dla członków Gminnej   
    Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  

  11. Odpowiedzi na interpelacje radnych 
  12. Wolne wnioski i zapytania. 
  13. Zamknięcie obrad.    
 
Ad.pkt.3. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe protokół z poprzedniej sesji jest 

do wglądu w biurze Rady jak równieŜ wyłoŜony przed rozpoczęciem obrad.   
Przewodniczący pytał, kto jest za odczytaniem protokołu. Poprosił o 

zgłaszanie uwag i wniosków co do jego treści. 
PoniewaŜ nikt z radnych  nie wnioskował o odczytanie protokołu ani  nie 

zgłaszał Ŝadnych uwag - radni jednogłośnie przyjęli protokół z XXI zwyczajnej 
sesji, odbytej w dniu  8 kwietnia  2009 roku.    
 
Ad.pkt.4. 
      
 Pan Józef Stopa – Wójt Gminy  przedstawił  informację o działalności 
Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.    

Do przedstawionej przedmiotowej  informacji uczestnicy obrad Ŝadnych 
uwag nie wnosili.  
 (informacja stanowi załącznik nr 1 do protokółu)   
         
Ad.pkt.5. 
         
 Przewodniczący problemowych komisji Rady przedstawili ustne 
informacje o działalności poszczególnych komisji w okresie międzysesyjnym.  

 
 Radna Barbara Kuczyńska - Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty,   
Kultury i  Spraw Socjalnych poinformowała, iŜ komisja odbyła posiedzenie                



w dniu 5 czerwca  2009 r, na którym omawiano i analizowano  materiały 
sesyjne w przedmiocie:  
    a) projekt wysokości taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę . 
    b) projekt „Planu odnowy miejscowości Karniewo”. 
    c) określenie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami wsi. 
    d) projekty uchwał w sprawach: 
         - udzielenia pomocy finansowej dla powiatu makowskiego, 
         - zaciągniecie poŜyczki długoterminowej, 
         - zmiany uchwały budŜetowej na 2009 rok 
 - ustalenia wysokości wynagrodzenia dla członków Gminnej      
         Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
Omawiano równieŜ sprawy związane z zagospodarowaniem budynku po Banku  
Spółdzielczym w Karniewie. Odnośnie tego tematu Komisja jednogłośnie 
opowiedziała się za wydzierŜawieniem całej nieruchomości, a nie za sprzedaŜą.   

PowyŜsze materiały zaopiniowano pozytywnie.  
  
 Radny Michał Jasiński  - Przewodniczący Komisji Planowania, BudŜetu   
i Finansów. Komisja odbyła dwa posiedzenia. W dniu 5 czerwca 2009 roku, 
podobnie jak Komisja Zdrowia  analizowano wszystkie materiały sesyjne. 
Omawiano równieŜ sprawy związane z wydzierŜawieniem budynku po Banku  
Spółdzielczym w Karniewie oraz analizowano  informację o realizacji 
zobowiązań podatkowych po II ratach podatku rolnego. Odnośnie budynku po 
Banku – jesteśmy za wydzierŜawieniem na okres dłuŜszy niŜ 3 lata.  
 Wszystkie projekty uchwał zaopiniowano pozytywnie.  

 
  Radny Marian Baleński  – Z-ca Przewodniczącego  Komisji Rolnictwa, 

Przemysłu i Usług, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony PrzeciwpoŜarowej – 
Komisja w dniu 5 czerwca  br. analizowała i opiniowała materiały będące 
przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. Projekty uchwał zaopiniowano pozytywnie.  
    
  Radna Jadwiga Witkowska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  
poinformowała, iŜ komisja odbyła posiedzenie w dniu 20 kwietnia dokonała 
analizy  i dokonała kontroli : zatrudnienie i realizacja planu wynagrodzeń w 
Publicznym Gimnazjum w Karniewie.  

Ogółem jest zatrudnionych 24 nauczycieli w tym : pełnozatrudnionych - 17,    
niepełnozatrudnionych – 7, co w przeliczeniu na pełne etaty daje 19,75.  
Jedna osoba jest zatrudniona na czas określony, ze względu na zastępstwo    

 (urlop macierzyński)  
  Zatrudnienie w obsłudze jest następujące: 
 a) Kuchnia : 

- 5 etatów  + 1 osoba na czas określony (zastępstwo za zwolnienie   
lekarskie do  końca czerwca br.)  i jedna osoba zatrudniona w ramach prac  
interwencyjnych  z PUP), 

 b) Obsługa szkoły:  
    5 etatów + 1 na czas określony (na zastępstwie)trzy osoby na pracach  
        interwencyjnych.  Jedna z pracownic przebywa na urlopie macierzyńskim.   



 
Komisja nie wnosiła Ŝadnych uwag i zastrzeŜeń. Nie wniesiono zaleceń 
pokontrolnych. 
  
 Wójt Gminy zabierając głos przeprosił wszystkich w imieniu firmy 
dokonującej remontów dróg, która winna naprawić wszystkie usterki 
gwarancyjne. Mamy juŜ uzgodnienia, ale jest taka sytuacja pogodowa, Ŝe nie 
pozwala na wykonanie robót. Zgodnie z naszymi umowami  - do 31 sierpnia na 
pewno wszystkie drogi będą wykonane.  
 Proszę się nie denerwować – dodał Przewodniczący Rady Gminy. 
Niektórych miejscach są duŜe dziury, ale pogoda nie pozwala na wykonanie 
robót.  
 
Ad.pkt.6. 
   
 Radny Jasiński Michał – w chwili obecnej w działaniu PROW działanie 
7.13 – kaŜda gmina moŜe starać się o środki w kwocie do 4 mln zł. W naszym 
przypadku na przydomowe oczyszczalnie ścieków. My złoŜyliśmy tylko 
wniosek o szambowóz, kwota powyŜej 300 tyś zł.  W sąsiednich gminach 
przygotowywały się do składania wniosków na przydomowe oczyszczalnie 
miesiącami. W Gm. Płoniawy jest ponad 200 chętnych.  Chciałem zapytać 
dlaczego u nas tego nie zrobiono, dlaczego to przespano, nie składano 
wniosków. Czy są chętni na takie oczyszczalnie.    
 Radna Bogusława Milewska – krzaki przy torach, W tej chwili nie są 
posprzątane. Teraz rośnie trawa, wszystko pozarastało i nie wiadomo co z tym 
zrobić. Czy to będzie wycinała jakaś maszyna?, kto zajmie się 
uporządkowaniem?  
 Radny Jerzy Szymański – chodzi o wyjazd na drogę powiatową z ul. 
Kolonia w Karniewie. Tam jest tragicznie. Ciągnik wyjeŜdŜający z „turem” 
musi wyjechać prawie do połowy drogi. MoŜemy sobie wyobrazić jakie to 
niebezpieczeństwo. Czy jest moŜliwość wycięcia krzewów przez właściciela 
działki?. 
 
Ad.pkt.7. 
  
 Pan Józef Stopa w swojej wypowiedzi podkreślił, Ŝe o wodzie mówi się 
duŜo. W gminie Karniewo cena za 1 m 3 nie jest wygórowana, bo jest 
propozycja podwyŜszenia ceny tylko o 2 grosze, przy tak znacznym wzroście 
ceny energii elektrycznej. Zakład Usług Wodnych dla Potrzeb Rolnictwa w 
Mławie wystąpił z wnioskiem o ustalenie ceny wody w wysokości 1,87 zł /1m3 . 
Cena podstawowa jest rzeczywiście niewielka. Radni na komisjach pozytywnie 
zaopiniowali wysokość ceny wnioskowanej przez ZUW. 

 PoniewaŜ nikt z radnych nie zabierał głosu – radny Grzegorz 
Wawrzonkowski odczytał projekt uchwały. Radni jednogłośnie podjęli uchwałę 
Nr XXII/125/09 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę  na terenie Gminy Karniewo, w brzmieniu załącznika nr 2 do protokołu.   



 
 
 
Ad.pkt.8. 
 
 Plan odnowy Karniewa – mówił Pan Józef Stopa, był juŜ zatwierdzony 
uchwałą Rady Gminy. Muszą być wprowadzone zmiany, które juŜ szczegółowo 
omówiliśmy na zabraniu wiejskim. Mieszkańcy zmiany te przyjęli.    
 Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji.  
 Radny Grzegorz Wawrzonkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia „ Planu odnowy miejscowości  Karniewo”.  
 Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr XXII/126/09 w sprawie 
zatwierdzenia „ Planu odnowy miejscowości  Karniewo” stanowiącą załącznik   
nr 3 do protokółu. 
 
Ad.pkt.9 

 
 Zgodnie z propozycją Wójta Gminy wyjaśnień dotyczących projektu 
uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzenia  konsultacji  z  
mieszkańcami wsi, omówiła Pani Danuta Michalska - inspektor ds. 
organizacyjnych UG. Z wypowiedzi wynikało, Ŝe w obowiązującym wykazie 
miejscowości „TERYT” na terenie naszej gminy wykazane są dwie  nazwy 
miejscowości, które w ogóle nie istnieją. Są to : Wygoda-Gajówka i Nowe 
Zaręby jako część składowa miejscowości Zaręby. śeby to doprowadzić do 
stanu faktycznego musi być przeprowadzona cała procedura prawna wynikająca 
z ustawy. We wsi Wygoda-Gajówka nikt nie zamieszkuje, nie ma Ŝadnego 
budynku. Konsultacja nie moŜe być przeprowadzona. W przypadku części 
składowej wsi Zaręby – konsultacja moŜe być przeprowadzona z mieszkańcami 
tej miejscowości. Do dnia dzisiejszego nazwa Nowe Zaręby nie była nigdzie 
uŜywana. Dlatego jest propozycja tej uchwały by znieść nazwę „Nowe Zaręby”  
jako części składowej wsi Zaręby.    

Głosów w dyskusji nie zabierano. Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy  w głosowaniu jawnym  jednogłośnie 
(14 głosów „za”) podjęła uchwałę  Nr XXII/127/09  w sprawie zaciągnięcia  
długoterminowej poŜyczki  – stanowiącą załącznik nr 4 do protokółu.  
  
Ad.pkt.10.    
ppkt a    
       Jest to poŜyczka na termomodernizację budynku ośrodka zdrowia w 
Karniewie .UwaŜam, Ŝe nie ma podstaw by negować nasze działania  – 
stwierdził radny Grzegorz Wawrzonkowski. 
  PoniewaŜ nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji, Przewodniczący 
Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy   w głosowaniu 
jawnym  jednogłośnie (14 głosów „za”) podjęła uchwałę  Nr XXII/128/09  w 
sprawie zaciągnięcia  długoterminowej poŜyczki  – stanowiącą załącznik nr 5 do 
protokółu.  



 
 
ppkt. b  
 Pomoc dla powiatu makowskiego – tak jak mówił Pan Wójt, 
przekazaliśmy juŜ samochód dla OSP Łukowo. Inne gminy teŜ przekazywały 
pieniądze.  – powiedział Przewodniczący Rady. Następnie odczytał projekt 
uchwały.  
 Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXII/129/09 w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla powiatu makowskiego, w brzmieniu 
załącznika nr 6 do uchwały. 
 
ppkt c    
 Pani Skarbnik szczegółowo omówiła zmiany w budŜecie Karniewo na 
2009 rok na posiedzeniach poszczególnych problemowych komisji Rady – 
informował radny Grzegorz Wawrzonkowski. W rzeczywistości są to tylko 
zmiany kosmetyczne, a wynikające z zaciągnięcia tej poŜyczki.  
 Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie  zmiany 
uchwały budŜetowej na 2009 rok. Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr 
XXII/130/09 w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 2009 rok, stanowiącą 
załącznik nr 7 do protokołu.  
 
ppkt d       
 Ustalenie wysokości dla członków Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych  - jest to raczej kosmetyka, wynikająca ze zmiany 
procedury prawnej, uznał radny Grzegorz Wawrzonkowski.    
Następnie odczytał projekt uchwały. Rada Gminy jednogłośnie  podjęła uchwałę 
Nr XXII/131/09 w ustalenia wysokości wynagrodzenia dla członków Gminnej 
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, stanowiącą załącznik nr 8 
do protokółu. 
 
Ad.pkt.11.  
 
  Pan Józef Stopa – Wójt Gminy udzielając odpowiedzi na zgłoszone 
interpelacje powiedział m. innymi: 
- my nie przespaliśmy, bo juŜ mamy15 lat oczyszczalnię ścieków, czego w 

innych gminach nie ma. Takie słowa są chwytliwe. Myśmy to zrobili. Co my 
mamy zrobić, jeśli mamy oczyszczalnię ścieków, z działania 7.13 
wystąpiliśmy z wnioskiem o środki na zakup samochodu do oczyszczalni 
ścieków. Mamy ludzi chętnych na wywóz szamba. My zabezpieczamy 
wywóz szamb na terenie Gminy. U nas cena za wywóz jest niska. Musimy 
się zastanowić, czy jeden samochód wystarczy, a moŜe trzeba będzie zrobić 
pracę na zmianę. Przydomowa oczyszczalnia ścieków – teŜ trzeba się 
zastanowić, kto będzie brał ten osad.  Jest to - co by nie mówić szambo 
rozdrenowane ze szczelnym zbiornikiem pierwszym, ale osad tam zostanie. 
My na dzień dzisiejszy mamy problem rozwiązany. Trzeba myśleć o 
kanalizacji w kierunku Makowa, by był odbiór naszych ścieków. Po drodze 



do Makowa w naszych miejscowościach nadal powstają nowe domy. 
Uzyskaliśmy spore dofinansowanie i mamy szansę jeszcze uzyskać. Dlatego 
mówię, Ŝe zastanowić się trzeba. Problem śmieci firma Błysk teŜ prawie 
rozwiązała.  

- Krzaki, uzyskałem pismo od mieszkańców wsi Czarnostów o wycięcie 
krzaków. Tam przy wyjeździe od  mostu  rzeczywiście jest tragicznie. 
Poprosiłem Pana Sobola. Objeździliśmy te drogi. Pisma zostały przekazane. 
Pan Soból powiedział, Ŝe będzie starał się powycinać te krzaki Ŝeby poprawić 
wyjazdy z dróg podporządkowanych. Będziemy to przypominać. Kiedy to 
będzie trudno powiedzieć. W tym tygodniu łatają dziury.  Taka sytuacja jest i 
w innych miejscowościach. Mamy panie, które sprzątają teren - nie ma 
autentycznie męŜczyzn do pracy. Wówczas moŜna byłoby im zlecić i mogli 
by wycinać. Nie ma fizycznej moŜliwości by zlecić to męŜczyznom. Myślę, 
Panie Przewodniczacy, Ŝe będziemy to monitować – stwierdził Wójt Gminy.  

             Jest problem z krzakami i  trawami w rowach przydroŜnych – 
powiedział Przewodniczący Rady. Myślę, Ŝe w połowie tego miesiąca trawa 
będzie wycinana. Wójt mówi, Ŝeby to trochę odczekać, nie ta trawa się wykłosi. 
Nie stać nas by wszystkie drogi oblecieć dwa razy w roku.  
Wycinanie krzaków – mamy stały kontakt z ZDP. My jako firma to monitujemy. 
ZDP teŜ planuje jak najpóźniej to rozpocząć. My tu piszemy listy, na kaŜdej sesji 
są prowadzone rozmowy dotyczące tych spraw, ale to nic nie daje.  
 Radny Michał Jasiński –  stwierdził, iŜ nie jest usatysfakcjonowany tą 
odpowiedzią, bo to jest dobry temat. Jeśli jest 4 mln zł. a my składamy wniosek 
tylko na 330 tyś. to jest coś nie tak.  JeŜeli ktoś nam daje pieniądze to 
powinniśmy skorzystać. My zakupimy wóz do usuwania nieczystości, ale ci co 
nie zamawiali tego wozu- nadal nie będę z tego korzystali. To jest świetne 
rozwiązanie.  śeby coś krytykować trzeba najpierw zobaczyć. Są programy 
ratuszowe. Np. w gminie Krasne. Tam ludzie skorzystali. Oczyszczalnie 
funkcjonuję od 4 lat i więcej.                To jest najtańszy sposób usuwania 
nieczystości.  
 Mówimy o remontach dróg  jak mamy najpierw robić drogi, a później 
podłączać się do kanalizacji, kontynuował radny Jasiński.. Jak funkcjonuje 
oczyszczalnia ścieków w Makowie naleŜy zapytać burmistrza. Trzy lata temu 
koszt remontu tej oczyszczalni był szacowany na 10 mln zł. W działaniu 7.13 
jest kilka działań. MoŜna składać równorzędnie i inne wnioski. MoŜna 
przeprowadzić rozmowy z mieszkańcami i na pewno znajdą się chętni, jak jest 
duŜe zapotrzebowanie. W innych gminach na ten temat było głośno, u nas nie 
mówi się nic. Mnie się pytało kilka osób, czy to u nas będzie.  
 Jest Pan pracownikiem Agencji Rolnej – mówił Przewodniczacy Rady, to 
proszę powiedzieć jaki jest koszt własny. Ile musi dołoŜyć gmina, jakie moŜe 
być dofinansowanie. BudŜet mamy tak napięty, ze naleŜałoby to przełoŜyć na 
rok następny.       
  Średni koszt oczyszczalni liczy się na 10 tyś. zł.. – mówił radny Jasiński. 
Gmina nie dokłada nic. 25 % procent ceny netto wykłada biorca, inwestor, 75 % 
dokłada PROW. Gmina składa tylko wniosek. Ja nie mogę wypowiadać się co 
do szczegółów. Prowadziłem rozmowy z pracownikiem z jednej z sąsiednich 



gmin                 który  powiedział, Ŝe nie wiadomo, czy wniosek moŜna będzie 
składać w następnym roku.   
 Ja mam kilku pracowników z gm. Płoniawy i Krasnego i oni nie są tak 
mocno zachwyceni – stwierdził radny Grzegorz Wawrzonkowski, ale nie 
wszyscy mogą podzielać ten entuzjazm, bo moŜe dla rolników większych 
obszarowo jest to dobre, bo mniejszy gospodarze nie chcą partycypować w 
kosztach.    
 Radny Waldemar Zając sugerował, by na kolejną sesję zaprosić jakiegoś 
specjalistę mi wyjaśnić dokładnie tą sprawę. Teren gminy Karniewo jest duŜy.   
Nitka kanalizacji nie obejmie innych wsi jak Czarnostów, Szwelice itp.  
 Panie Przewodniczący – mówił Wójt, czy do gminy wpływały wnioski, Ŝe 
ktoś chce zrobić przydomową oczyszczalnię ścieków - nie. Akurat dziwnym 
trafem do jednego radnego zgłaszają się osoby, a do nas nie. Ja nie jestem w 
agencji i moŜe wszystkiego dokładnie nie wiem. Ja jestem odpowiedzialny za 
budŜet, program moŜe być rozliczony, a zwrot pieniędzy moŜemy mieć za 2 
lata. Mamy wniosek na drogę, na szkołę. Chcemy wszystkie drogi. Inne gminy 
dostały tylko dofinansowanie 30 % do dróg, my znacznie więcej. Taka dyskusja 
powinna się toczyć. W roku ubiegłym zaordynowaliśmy z własnych pieniędzy 
ponad 200 tyś zł. na remont oczyszczalni. Nad tym się trzeba zastanowić.        
 Pan Wiesław Ochtabiński – Sekretarz gminy dodał, Ŝe działania z PROW 
nie są tak proste. Chodzi o zwrot kosztów, bo moŜe być do 2 lat. No i teŜ VAT 
jest naszym kosztem. To widać, jak składaliśmy poprawkę do rewitalizacji. 
Mamy dofinansowanie 495 tyś. a my do tego musimy dołoŜyć ok. 130 tyś. zł.  
naszych środków. Działania odnośnie RO jest łatwiejsze, bo moŜe być 
fakturowanie częściowe, co miesiąc będziemy składali faktury. Kanalizacja jest 
to działanie długofalowe, bo trzeba przygotować dokumentacje, program 
kanalizacji i to teŜ są pieniądze. Dla przykładu podam, Ŝe projekt tej drogi w 
Karniewie, na która otrzymaliśmy 85 % dofinansowanie kosztów 
kwalifikowanych i VAT tu jest teŜ kosztem, dokumentacja będzie kosztowała w 
tym roku ok. 120 tyś zł.    
Kanalizacja jest zadaniem długofalowym i drogim. Koszt liczony w dziesiątkach 
tyś zł.  
 Radny Robert Otłowski pytał, jak się ma rewitalizacja do kanalizacji?. 
Czy nie przyjdzie do tego, Ŝe trzeba będzie coś zniszczyć.  
 Pan Józef. Stopa odpowiedział, Ŝe na dzień dzisiejszy to nie koliduje, bo 
nikt nie wie gdzie będzie przebiegała kanalizacja. Rewitalizacja to jest 
powierzchniowe wody odprowadzone seperatorami. Nie ma tu kanalizacji. Jeśli 
będziemy planowali kanalizację za ładnych parę lat, to od szamba naszego 
trzeba będzie zrobić przykanaliki,  moŜe trzeba będzie coś zniszczyć.  
Jednocześnie Wójt dodał, Ŝe np. w gm. Pokrzywnica nie chcą rolnicy 
podpisywać umów na przydomowe oczyszczalnie.  Przy budowie oczyszczalni 
za 17 mln zł. tak jak w sąsiednich gminach – to muszą być podpisane umowy.  
 
Ad.pkt.12.    
   



 Pan Jakubiak Stanisław, sołtys wsi Konarzewo-Bolesty wnioskował o 
przywiezienie piasku na remont drogi do lasu i rownarkę   

  Pan śychowski Leszek stwierdził, Ŝe 2 lata temu był z młodzieŜą w 
Gdańsku, która zajęła pierwsze miejsce w konkursie ogólnokrajowym. MłodzieŜ 
Karniewska  zajęła w trzech konkursach dwa pierwsze miejsca. Czy ta młodzieŜ 
była wyróŜniona w gminie? Do dnia dzisiejszego nie. 

 Dziwi mnie, Ŝe nikt nie mówi na temat ul. Makowskiej, najbardziej ruchliwej 
drodze w Karniewie, kontynuował dyskutant. Ulica MłodzieŜowa jest piękna, bo 
tam są wszyscy radni – trzech. Nasuwa się wniosek, Ŝe moŜe w Karniewie 
zrobiłby trzy okręgi, by kaŜdy radny dbał o swój interes. We wsi śabin 
przybywa krzyŜy. Nie wymagam, Ŝeby była pięknie połoŜona kostka, ale z boku 
,Ŝeby te dzieci mogły spokojnie wracać ze szkoły. W Tłucznicach potrafili to 
zrobić, ale tam jest człowiek, który wie gdzie zapukać.  Mnie to najbardziej 
bulwersuje jak dzieci muszą uciekać przed tirami do rowu. Ja nie po to zabieram 
głos by zwrócić uwagę na swoją osobę, ale szkoda mi tych dzieci. Najbardziej 
ruchliwa ulica, czy nie moŜna byłoby jakiejś drogi zrobić ale z boku.  

 Radny Grzegorz Wawrzonkowski  stwierdził, Ŝe ten problem był od 
dawna zauwaŜany. Tyle pism zostało wysłanych do Generalnej Dyrekcji  Dróg 
Oddział w Przasnyszu. W Tłucznicach na dzień dzisiejszy słyszymy wiele 
nieprzyjemnych słów, Ŝe nie skończono chodnika, chociaŜ w roku ubiegłym 
były duŜe pieniądze. Nie zrobiono, bo mieszkańcy nie chcieli się zgodzić. My z 
Wójtem  jeździliśmy tyle razy i nie moŜna było mieszkańców przekonać. 
Sąsiedzi jeden drugiemu przeszkadzał, nie wyraził zgodny np. na wycięcie 
gruszki itp. Dziś jest problem, dlaczego nie ma pieniędzy.  My moŜemy pisać 
pisma do GDD o przeznaczenie pieniędzy, bo nikt z naszego budŜetu nie wyda 
300 tyś na chodnik przy drodze krajowej.  

 Dla mnie to nie jest wytłumaczenie – stwierdził pan śychowski.  
 Przy drogach krajowych rozpoczęliśmy inwestycje – powiedział  Wójt.                     

Nie da się wszystkiego zrobić od razu.  JeŜeli będzie taka sytuacja i będą środki 
to będzie robione. To jest ktoś inny zarządcą, my na tej drodze nie moŜemy 
zrobić nic. KrzyŜe przy drodze w śabinie Karniewskim. Jest oznakowanie, 
powtórzone dwukrotnie. Ja jeŜdŜę zgodnie z przepisami, kontynuował Pan 
Stopa. To co my moŜemy zrobić?.  Po co remontować drogi, pozostawmy te 
dziury, bo jeszcze nie rozpoczęto robót na ul. Szkolnej, a juŜ się mówi Ŝeby 
zaplanować garby na tej drodze. Po co to robić. Wszyscy mamy rację, ale 
popatrzmy; my mamy tylko               12 mln złotych i chcemy by wszystko 
funkcjonowało na najwyŜszym poziomie. Cieszymy się, Ŝe udaje się nam zrobić 
jak najwięcej, ale mamy tylko 12 mln. zł.     
  Pan Krzysztof Twardowski – Dyrektor GOK zaprosił wszystkich na II 
międzynarodowy plener rzeźbiarski, który odbędzie się od 21 czerwca na 
stadionie sportowym oraz do uczestnictwa w przeglądzie wiejskich zespołów 
kabaretowych „STOPA”, który odbędzie się w dniu 5 lipca br.  
  
Ad.pkt.13.    

    



Po wyczerpaniu porządku dziennego – Przewodniczący Rady dziękując 
wszystkim za uczestnictwo zamknął obrady XXII zwyczajnej sesji Rady Gminy 
Karniewo.  
           
Protokółowała :                        Przewodniczący Rady Gminy 
Inspektor ds. organizacyjnych   mgr Grzegorz Wawrzonkowski 
(-) Danuta Michalska  
 
 
 


